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Svar på spørgsmål til skriftlig besvarelse stillet den 29. januar 

2019 af Flemming Steen Munch om bl.a. situationen i de køben-

havnske håndboldanlæg 

Spørgsmål 

 

1. Hvad er situationen i de store københavnske håndboldanlæg 

mht. frontpersonale? Hvor er der stadig frontpersonale, hvor er 

det sparet væk, og hvad ligger der af planer/vedtagelser? Hvor-

dan forholder KFF sig til den utryghed, det skaber hos børn, 

forældre og trænere, når der ikke er frontpersonale i hallerne?  

2. Hvad er der af planer ift. at skaffe håndboldklubberne mere 

haltid?  

3. Hvad er der pt. af planer på beach-håndbold-området? F.eks. i 

forhold til at bruge beach-banerne ved Ryparken-anlægget?  

4. Hvordan fungerer Vanløse Idrætsråd og Nørrebro Idrætsråd – 

hvem har etableret dem, er der kommunal finansiering, hvad 

laver de? Har KFF planer/ønsker om øget udbredelse af lokale 

idrætsråd og/eller brugerbestyrelser?  

 

Svar 

 

Ad spørgsmål 1 

Borgerrepræsentationens beslutning om selvbetjent åbningstid har 

medført, at der p.t. ikke er bemanding på følgende anlæg, der kan an-

vendes til håndbold:  

 

• Valby-Hallen  

• Bavnehøjhallen  

• Sundbyøsterhallerne  

• Bellahøjhallerne 

• Sundby Idrætspark (Hal 1, 2 og 3) 

• Islands Brygge Skolehal 

• Hal C 

• Kalvebod Fælled Skolehal 

• Emdrup Idrætspark 

• Ryparkens Idrætsanlæg 

• Idrætshuset  

• Østerbrohuset  

 



 

 

Side 2 af 3 

Der er indtil videre en vagtmandsordning i Vanløse-hallerne, men der 

overgås snart til en vis grad af selvbetjening. 

 

Som afløsning for den faste bemanding har Kultur- og Fritidsforvalt-

ningen indført et team, der i tidsrummet kl. 16-24 runderer på alle by-

ens anlæg, og som kan tilkaldes ved akut opståede problemer. 

 

I nogle tilfælde som f.eks. i Prismen har man på grund af konkrete 

problemer med utryghed været nødsaget til at opnormere bemandin-

gen indtil videre. Andre steder har man indført midlertidige ordninger 

med bemanding for at afhjælpe en forbigående situation. Af samme 

årsag er der fast vagtdækning i Nørrebro Hallen. I Korsgadehallen er 

der fast vagtdækning, men p.t. ingen håndbold. 

 

Uroproblemer håndteres i tæt samarbejde med lokale samarbejdspart-

nere, herunder brugerbestyrelser, SSP, Lokalpolitiet, Hjemløseenhe-

den eller gadeplansteam fra SOF og BUF. Dette arbejde er der stor fo-

kus på. 

 

Ad spørgsmål 2 

Kultur- og Fritidsudvalget har siden 2017 støttet Dansk Håndboldfor-

bunds projekt ”Håndbolden tilbage til København”, som 12 køben-

havnske håndboldklubber har været en del af. Bevillingen udløber i 

2019. I projektet har man blandt arbejdet med forskellige tiltag til 

blandt andet at få flere medlemmer i de københavnske håndboldklub-

ber og at udnytte faciliteterne bedre. I forbindelse med VM i Herre-

håndbold 2019 har Københavns Kommune desuden bevilget midler til 

bl.a. aktivering af eventen, og som en del af dette arbejder Dansk 

Håndboldforbund og Kultur- og Fritidsforvaltningen sammen om at 

etablere såkaldte kortbaner i en række københavnske idrætshaller. Ud-

over at gøre det lettere for børn at spille håndbold, betyder kortba-

nerne også, at kapaciteten på håndboldbanerne øges, fordi man både 

kan spille på tværs og på langs samtidig. Denne indsats er også foran-

kret i projektet Håndbolden tilbage til København. 

 

Tider til folkeoplysende foreningers aktiviteter, herunder tider til 

håndbold, fordeles efter Retningslinjer for støtte til folkeoplysning i 

Københavns Kommune.  

 

Tider til foreningernes aktiviteter fordeles hvert andet år, efter ansøg-

ning fra dem. Hvilke tider, tidsrum og hvor mange tider en forening 

tildeles, afhænger af dens aktiviteter og medlemmer. For at en for-

ening kan tildeles flere tider end ved sidste fordeling, skal den derfor 

have flere aktiviteter end tidligere.  

 

Ad spørgsmål 3 

Der er i dag baner til beach-håndbold i Hafnia-hallen. Der er pt. ikke 

planer om at etablere yderligere baner. 



 

 

Side 3 af 3 

 

Ad spørgsmål 4 

Idrætsrådene er opstået på baggrund af et lokalt initiativ blandt for-

eningerne. De pågældende lokaludvalg ses at være inddraget i idræts-

rådenes arbejde.  

 

Nørrebro Idrætsråd blev stiftet i 2011. Initiativtagerne var Nørrebro 

Taekwondo Klub, Nørrebro United og Stevnsgade Basketball Klub. 

Nørrebro Lokaludvalg understøttede initiativet, mens Kultur- og Fri-

tidsforvaltningen havde forskellige rådgivningsforløb med flere nørre-

broforeninger på daværende tidspunkt. 

 

Vanløse Idrætsråd blev stiftet i 2017 på initiativ af lokale idrætsfor-

eninger på baggrund af en rapport fra lokaludvalget. Der er en spora-

disk kontakt mellem Vanløse Idrætsråd og Kultur- og Fritidsforvalt-

ningen, men ikke noget formaliseret samarbejde. 

 

Bruger- og borgerengagementet i kommunens kultur- og fritidsinstitu-

tioner har en vigtig plads i Københavns Kultur- og Fritidspolitik. Med 

hensyn til brugerbestyrelser kan det oplyses, at der lokalt i Kultur- og 

Fritidsforvaltningen tages stilling til behovet for brugerbestyrelser på 

de enkelte institutioner. Dette sker bl.a. på baggrund af de forskellige 

lokale ønsker og behov, ligesom arbejdet i brugerbestyrelserne afspej-

ler de særlige behov, der er på de forskellige institutioner.  

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

Mette Touborg 

 

 

 


